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Interpelacja, Wniosek radnego RMŻ Strona 1
Stron 1

Urząd Miastu 
Żyrardowa

Wniosek radnego ARTURA PIETRUSZEWSKIEGO

z dnia ______________________ 17.01.2019r._________________________

w sprawie: TABLIC UPAMIĘTNIAJĄCYCH ŻOŁNIERZY RADZIECKICH

Proszę o udzielenie informacji dotyczących tablic upamiętniających żołnierzy Armii 
Czerwonej znajdujących się w ciągu ulic Igo Maja, o treści: „Tu padli bohaterowie czołgiści - 
radzieccy którzy oswobodzili m. Żyrardów w dniu 16 I 1945 R. spod jarzma hitlerowskiego. 
Wdzięczni m. Żyrardowa"

URZĄD MIASTA ŻYRARDOWA URZĄD MIASTA ŻYRARDOWA

Treść wniosku: SEKRETARIAT BIUR0 RADY MIASTA ŻYRARDOWA
Wpłynękodnte.kTT
Nr

Panie Prezydencie,
Podpis:,.. OMŁdt?/ PodP,s;...................................... ..

- Ile tablic o takiej treści znajduje się w Żyrardowie?
- Kto jest właścicielem / zarządcą tych tablic? Miasto, czy właściciele nieruchomości na 
których te tablice się znajdują?
- Dlaczego tablice nie zostały usunięte w ramach realizowania ustawy dekomunizacyjnej?
- Jakie kroki zostały podjęte w celu ich usunięcia w latach 2017-2018?
-Jakie kroki w tej sprawie są przewidziane w najbliższym czasie?

Nie ulega wątpliwości, iż podczas walk 16.01.1945r. ginęli żołnierze radzieccy, zwykli 
ludzie wykonujący rozkazy dalecy od wielkiej polityki. Również im należy się pamięć, tak jak 
pamiętamy o Polskich żołnierzach oddających życie podczas II wojny światowej. Uwagę jednak 
zwraca propagandowa, charakterystyczna dla czasów komunizmu treść tablic, która mówi o 
„bohaterach", którzy „oswobodzili". Niezliczone relacje osób które przeżyły owe 
oswobodzenie wskazują na brutalny charakter żołnierzy radzieckich, którzy bardzo często 
gwałcili, mordowali i rabowali polskich obywateli, co zdecydowanie odbiera im miano 
„bohaterów". Dziś również mamy wiedzę, iż owo „oswobodzenie", było tak naprawdę 
początkiem wieloletniej okupacji Polski, trwającej od 1945 do 1989 roku. W związku z tym 
uważam, iż tablice powinny zniknąć z przestrzeni publicznej, i zostać przeniesione na cmentarz 
w okolice pomnika Armii Czerwonej, gdzie osoby chcące oddać hołd poległym żołnierzom 
mogłyby bez przeszkód to zrobić.

Z wyrazami szacunku, 
Artur Pietruszewski.

czytelny podpis radnego RMŻ


